

[View this email in your browser](#) | [Afficher dans le navigateur](#)

[Français](#)



IDRC | CRDI

International Development Research Centre
Centre de recherches pour le développement international

Canada

Innovating for Maternal and Child Health in Africa (IMCHA)



Dear readers,

Since 2014, the [Innovating for Maternal and Child Health in Africa](#) (IMCHA) initiative has made important strides toward improving the health of women and children in 11 countries in sub-Saharan Africa.

documents that were recently produced. You can also find our legacy documents on the [ea-imcha website](#) and follow us on twitter [@imcha_ismea](#) for more news until the end of July.

We hope you will enjoy discovering the important results and impacts achieved.

Montasser Kamal

Program Leader, Health Research Partnerships

Research in action



Maternal and child health goes digital

IMCHA-funded research has shown that mobile technology can be a game changer in the way maternal and child healthcare is delivered in remote areas.

[LEARN MORE](#)

Upcoming event

Making the links in Canada and Africa: evidence-informed policies and practices to improve maternal and child health

On **June 3rd at 10h30 EDT**, join the final CanWaCH and IMCHA webinar to explore how IMCHA implemented the concept of “Evidence to action” to improve maternal and child health in sub-Saharan Africa. Speakers include researchers, knowledge brokers, and knowledge users. For more information and the registration link, consult [the CanWaCH website](#).

News

Legacy Video Series

[playlist](#), featuring videos about each of the 19 research teams as well as the two Health Policy and Research Organizations' work. The series also includes 10 videos that explore important cross-cutting themes and an Impacts video highlighting some of the initiative's successes in making a difference on the health of women, children, and the population as a whole. Enjoy!

Impact Briefs

To promote the initiative's results and contributions to the field of maternal, newborn, child, and adolescent health, many dissemination products have been produced, including an impact brief series outlining the initiative's approach, highlighting achievements, and sharing success stories. The first three briefs are now available. Read more on [the IMCHA model](#), [community engagement](#) for better maternal and child health, and [improving quality of care](#) in health facilities. Stay tuned for more briefs to come!

Research Digests

Research Digests have been released since March 2020.

These documents compile short abstracts, key messages and links to peer-reviewed articles produced by IMCHA grantees. You can find the three first Digests (quick access: [#1](#); [#2](#); [#3](#)), along with full IMCHA publications, in [this IMCHA collection](#) on IDRC's digital library.

Award

One of the IMCHA teams, "Replicating the MamaToto Program in Rural Tanzania", was awarded the University of Calgary's International Program Award. You will find some of this project's outstanding results in this [article](#).

EA-HPRO Evaluation

The East Africa Health Policy and Research Organization (EA-HPRO) commissioned the Southern Hemisphere in 2020 to conduct monitoring, evaluation, and learning to document the EA-HPRO approach, and assess the value of this model of engagement and knowledge translation and policy engagement in evidence-informed decision-making and scale-up. Key findings indicate that the model of embedding decision-makers in the research teams helped in ensuring research is aligned to the context; the EA-HPRO encouraged knowledge translation and policy engagement throughout the research process and provided capacity-building support in research and knowledge translation. The EA-HPRO also facilitated access to national and

Past events

HPROs webinar series

The two Health Policy and Research Organizations (HPROs) held a webinar series to share learnings, challenges, and recommendations on implementation research work from the IMCHA Initiative. The series was divided into three thematic areas: community-based interventions, quality of care in health facilities, and human resources for health. To read more about the webinar series click [here](#).



The graphic features four logos at the top: APHRC (African Population and Health Research Center), Partners in Population and Development (PPD) Africa Regional Office (An Inter-Governmental Organization Promoting South-South Cooperation), WHO (World Health Organization), and ECOWAS (Economic Community of West African States). Below the logos is a photograph of a woman wearing a pink headband and a black patterned top, holding a baby in a yellow patterned outfit. A blue banner at the bottom of the graphic contains the text: "Webinar series sharing lessons learned from the research and policy dimensions of Maternal, Newborn and Child Health in the implementation of the IMCHA Initiative". Below the banner, the dates and time are listed: "Dates: April 27, 28, and 29 | Time: 1530- 1730HRS (EAT)".

Webinar series sharing lessons learned from the research and policy dimensions of Maternal, Newborn and Child Health in the implementation of the IMCHA Initiative

Dates: April 27, 28, and 29 | Time: 1530- 1730HRS (EAT)

Recordings of past events

You can now access the recordings, in both French and English, of IMCHA's previous online events and webinars in [this YouTube Playlist](#). Explore topics like [health equity](#), [health system strengthening](#), [community engagement](#), and much more.

Featured publications

Impact of home visits to pregnant women and their spouses on gender norms and dynamics in Bauchi State, Nigeria: Narratives from visited men and women

[The article](#) in Global Health Promotion examined the gender-transformative potential of an intervention in Bauchi State with both men and women from every household where women were pregnant or had a baby recently.

Innovating for Maternal and Child Health in Africa

The Innovating for Maternal and Child Health in Africa initiative seeks to improve maternal, newborn, and child health outcomes by strengthening health systems, using primary healthcare as an entry point. This seven-year, \$36 million initiative is funded by the Canadian Institutes of Health Research, Global Affairs Canada, and IDRC.

Copyright ©2019 International Development Research Centre. All rights reserved.

Our address:

International Development Research Centre
Head Office
150 Kent Street, Ottawa, Ontario, Canada, K1P 0B2
PO Box 8500 Ottawa, Ontario, Canada K1G 3H9

Tel. (+1) 613-236-6163

www.idrc.ca/imcha

[Subscribe](#) or [Unsubscribe from this list](#)

Any comments? Write to imcha@idrc.ca

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#)





Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique (ISMEA)



Chers lecteurs,

Depuis 2014, l'initiative [Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique](#) (ISMEA) a fait d'importants progrès pour améliorer la vie des femmes et des enfants dans 11 pays d'Afrique subsaharienne.

L'initiative se termine en juillet 2021. Dans le but de partager tout le travail accompli, cette infolettre mettra l'accent sur plusieurs documents héritage qui ont récemment été produit. Vous pouvez également trouver ces documents sur le site [ea-imcha](#), et nous suivre sur twitter [@imcha_ismea](#) pour plus de nouvelles jusqu'à la fin juillet.

Nous espérons que vous apprécierez découvrir les résultats importants et impacts atteints.

La recherche en action



La santé maternelle et infantile passe au numérique

Les recherches financées par l'ISMEA ont démontré que la technologie mobile peut changer la façon dont les soins de santé maternelle et infantile sont dispensés dans les zones rurales.

[EN SAVOIR PLUS](#)

Évènement à venir

Établir les liens au Canada et en Afrique : politiques et pratiques fondées sur des données probantes pour améliorer la santé maternelle et infantile

Le 3 juin à 10h30 HNE, rejoignez le CanSFE et l'ISMEA pour explorer la façon dont le concept « Des données probantes à l'action » a été mis en œuvre dans les projets ISMEA pour améliorer la santé maternelle et infantile en Afrique subsaharienne. Les conférenciers/conférencières comprennent des chercheurs/chercheuses, des spécialistes du transfert des connaissances, ainsi que des utilisateurs/utilisatrices des connaissances. Pour de plus amples informations et le lien d'inscription, veuillez consulter [le site web de CanSFE](#).

Nouvelles

Série de vidéos héritage

Une série de vidéos héritage est maintenant disponible, capturant les histoires, résultats et impacts des projets de recherches et activités de l'ISMEA. Allez sur [la liste](#)

trouverez également 10 vidéos qui explorent des thèmes transversaux importants, et une vidéo sur les impacts qui souligne certaines des réussites de l'initiative faisant une différence pour les femmes, les enfants, et l'ensemble de la population. Bon visionnement!

Synthèses des impacts

Pour promouvoir les résultats et les contributions de l'initiative dans le domaine de la santé des mères, des nouveau-nés, des enfants et des adolescents, plusieurs produits de diffusion ont été créés, y compris une série de documents de synthèse des impacts décrivant l'approche de l'initiative, soulignant les réalisations et communiquant des exemples de réussite. Les trois premiers documents de synthèse sont maintenant disponibles. Apprenez-en plus sur le modèle de [l'ISMEA en général](#), [l'engagement communautaire](#) pour une meilleure santé maternelle et infantile, et [l'amélioration de la qualité des soins](#) dans les établissements de santé. Nous vous invitons à rester à l'affût pour les prochaines publications!

Synthèses de publications issues des projets ISMEA

Des synthèses de publications sont publiées depuis mars 2020. Ces documents compilent de courts résumés, des messages clés et des liens vers les articles évalués par les pairs produits par les bénéficiaires de subventions de l'ISMEA. Vous pouvez trouver les trois premières synthèses de publications, ainsi que les publications ISMEA, dans cette [collection](#) de la bibliothèque numérique du CRDI. Accès rapide: [#1](#); [#2](#); [#3](#). Veuillez noter que les documents ne sont disponibles qu'en anglais pour l'instant.

Prix

Une des équipes de recherche ISMEA, Mama na Mtoto - Renforcement de la santé maternelle, néonatale et infantile en Tanzanie, a reçu le Prix du Programme International de l'Université de Calgary. Vous trouverez dans cet [article](#) quelques-uns des résultats exceptionnels de ce projet.

Évaluation de l'OPRS en Afrique de l'Est

L'Organisme de politiques et recherche en matière de santé (OPRS) en Afrique de l'Est a mandaté l'organisation Southern Hemisphere en 2020 pour mener des activités de suivi, d'évaluation et d'apprentissage afin de documenter l'approche de l'OPRS et d'évaluer la valeur de ce modèle d'application des connaissances et d'engagement stratégique dans la prise de décisions éclairées par des données probantes et la mise

harmonisée avec le contexte. Par ailleurs, l'OPRS a encouragé l'application des connaissances et la mobilisation des politiques tout au long du processus de recherche et a fourni du support dans le renforcement des capacités et le transfert des connaissances. L'OPRS a également facilité l'accès aux espaces politiques nationaux et régionaux afin que la recherche puisse être partagée. Pour en savoir plus sur l'évaluation, [cliquez ici](#) (en anglais uniquement).

Évènements passés

Série de webinaires des OPRS

Les deux Organismes de politiques et recherche en matière de santé (OPRS) ont mené une série de webinaires pour partager les leçons apprises, les défis et les recommandations sur les travaux de recherche sur la mise en œuvre de l'Initiative ISMEA. La série a été divisée en trois domaines thématiques : les interventions communautaires, la qualité des soins dans les établissements de santé et les ressources humaines pour la santé. Pour en savoir plus sur la série de webinaires, cliquez [ici](#).



African Population and Health Research Center



Série de webinaires partageant les leçons apprises des dimensions de recherche et de politique de la santé maternelle, néonatale et infantile dans la mise en œuvre de l'initiative ISMEA

Dates: 27, 28 et 29 avril | Heure: 15 h 30 à 17 h 30, heure du Kenya

Visualisez les enregistrements d'évènements et webinaires organisés par l'ISMEA à travers cette liste [YouTube](#) - disponible en français et en anglais. Ces évènements ont abordé des sujets tels que l'équité en santé, le renforcement des systèmes de santé, l'engagement communautaire, et bien plus encore.

Publications en vedette

Impact of home visits to pregnant women and their spouses on gender norms and dynamics in Bauchi State, Nigeria: Narratives from visited men and women

[L'article](#), paru dans Global Health Promotion, a examiné le potentiel de changement transformateur pour progresser l'égalité des genres d'une intervention menée dans l'État de Bauchi auprès d'hommes et de femmes de chaque foyer où des femmes étaient enceintes ou avaient eu un bébé récemment.

Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique

L'initiative Innovation pour la santé des mères et des enfants d'Afrique cherche à améliorer la santé des mères, des nouveau-nés et des enfants en renforçant les systèmes de santé, avec comme point d'insertion les soins de santé primaires. Cette initiative de 36 millions de dollars sur sept ans est financée par les Instituts de recherche en santé du Canada, Affaires mondiales Canada et le CRDI.

© 2019 Centre de recherches pour le développement international. Tous droits réservés.

Notre adresse :

Centre de recherches pour le développement international
Siège
150, rue Kent, Ottawa, Ontario, Canada K1P 0B2
CP 8500, Ottawa, ON, Canada K1G 3H9

Tél. : (+1) 613-236-6163

www.idrc.ca/ismae

[S'abonner](#) ou [se désabonner de cette liste](#)

Subscribe

Past Issues

Translate ▼

vous voulez changer la façon dont vous recevez ces courriels ?

Vous pouvez [mettre à jour vos préférences](#)

